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Geacht college, 
 
Het strand is één van de belangrijkste toeristische trekpleisters van Domburg. Om de schoonheid en 
kwaliteit hiervan te behouden is het belangrijk dat er duidelijke keuzes worden gemaakt die kunnen 
rekenen op een groot draagvlak in de (lokale) samenleving.  Stadsraad Domburg heeft 
kennisgenomen van het concept-omgevingsprogramma strand (versie oktober 2024). Eerder hebben 
wij, na raadpleging van de inwoners van Domburg tijdens onze openbare vergadering op 13 maart 
2024, via ‘Doe Mee Veere’ al een reactie gegeven op de eerste denkrichtingen die nu geleid hebben 
tot het concept-omgevingsprogramma. Deze inspraakreactie is hier dan ook een vervolg op.  

Onze reactie geven wij aan de hand van de in het concept-omgevingsprogramma genoemde thema’s.  

Ruimtegebruik strand en strandbebouwing  
 Aangegeven wordt dat beleidsharmonisaƟe wordt toegepast met het provinciaal beleid als 

het gaat om de indeling natuur- en recreaƟestranden. Het (huidige) gemeentelijke beleid is 
strenger dan de Omgevingsverordening; meer stranddelen zijn aangewezen als natuurstrand 
dan in het provinciale beleid. Dat betekent dus dat er na beleidsharmonisaƟe meer stranden 
aangewezen zullen zijn als recreaƟestrand. Daarbij geldt dat het college vast wil houden aan 
bestaande bebouwing met betrekking tot paviljoens en voor overige bebouwing een 
uitsterĩeleid wordt gehanteerd. Stadsraad Domburg stelt voor om hieraan toe te voegen dat 
ook wordt vastgehouden aan de huidige locaƟes/bouwvlakken als het gaat om 
strandpaviljoens, om concentraƟe van strandpaviljoens op hotspots te voorkomen.  

 Het college wil onder voorwaarden uitbreiding in vierkante meters van bestaande 
strandpaviljoens toestaan, in lijn met de kustvisie (van 600 m2 naar maximaal 1000 m2). Wij 
vinden een uitbreiding met bijna 67% disproporƟoneel en zijn hier dan ook op tegen. Met het 
toenemende (dagjes)toerisme en de zandhonger als gevolg van klimaatverandering staat de 
ruimte op het strand onder druk en dit zal in de toekomst alleen maar een groter issue 



 info@stadsraaddomburg.nl  

worden. Daar strookt een dergelijke uitbreiding in oppervlak van strandpaviljoens niet mee. 
Daarnaast zorgen grotere gebouwen voor meer zichtbelemmering voor strandbezoekers en in 
het bijzonder eigenaren en huurders van (naastgelegen) strandhuisjes. Het werkt verstening 
in de hand, terwijl strandbezoekers juist het natuurlijke karakter van de Veerse stranden 
waarderen.  

 Ook het toestaan van zandterrassen is een ongewenste ontwikkeling wat Stadsraad Domburg 
betreŌ. De Stadsraad heeŌ hier in coronaƟjd mee ingestemd als incidentele maatregel, maar 
niet als structurele mogelijkheid. Met het bieden van de mogelijkheid voor zandterrassen 
worden openbare delen van het strand onƩrokken en omgevormd tot horecaterrein. Wij 
vinden dit een onwenselijke ontwikkeling. Ook bestaat de kans dat dit verrommeling van het 
strand in de hand werkt.  

 Bij het gedeelte dat gaat over de uitvoering wordt aangegeven dat bij intensieve 
recreaƟestranden het toestaan van verlichƟng op overgangen wordt toegestaan. Dit is wat 
Stadsraad Domburg betreŌ situaƟeaĬankelijk; er dient sprake te zijn van een goede balans 
tussen verlichƟng (en daarmee toegankelijkheid) enerzijds, maar ook behoud en koesteren 
van duisternis anderzijds, gelet op de Natura 2000 status van het kustgebied.  

Veiligheid  
 De APV (Algemene Plaatselijke Verordening) wordt aangepast aan het veranderende 

strandbezoek. Er gaat kriƟsch gekeken worden naar blokƟjden voor toelaten van honden, 
paarden en vliegeren en er wordt gekeken naar gebiedsgerichte regelgeving. De huidige 
situaƟe vraagt om strengere regelgeving. Stadsraad Domburg steunt dit beleidsvoornemen, 
maar wijst er op dat het invoeren van striktere regelgeving staat of valt met heldere 
communicaƟe over de (gewijzigde) regels en consequente handhaving van die regels. Deze 
handhaving laat in de huidige situaƟe te wensen over, dit is een veelgehoorde klacht onder 
inwoners en bezoekers. Wij begrijpen de keuze voor gebiedsgerichte regelgeving, maar zijn 
tegenstander van eventuele (gebiedsaĬankelijke) versoepeling van regels ten opzichte van de 
huidige situaƟe.  

 Het college wil duidelijk onderscheid maken tussen gastheerschap (strandwacht) en 
handhaving (BOA). Juridisch gezien is dit onderscheid in de bestaande situaƟe al aanwezig en 
afgebakend. Stadsraad Domburg pleit ervoor dat het duidelijker beschrijven van de rollen van 
strandwachten en handhavers niet tot afschuifgedrag mag leiden. Naleving van regels begint 
met communicaƟe: het via verschillende manieren wijzen van de strandbezoekers op de ge- 
en verboden die gelden op en rond het strand en het acƟef toezien op de naleving ervan. Dat 
zijn taken die primair bij de strandwacht als gastheer liggen, maar in de prakƟjk in de huidige 
situaƟe helaas onvoldoende worden waargemaakt. Daar valt dus nog winst te behalen. 
Opvolging door middel van handhaving kan dan gereserveerd blijven voor de excessen.  

Toegankelijkheid 
 Stadsraad Domburg is posiƟef over de doelstelling om een aantal overgangen / stranddelen 

opƟmaal toegankelijk te maken. Uit het conceptprogramma blijkt niet om welke locaƟes dit 
gaat. Dit zouden wij graag verduidelijkt zien.  

 Stadsraad Domburg pleit voor dubbele loopplanken tussen de strandpaviljoens OAXACA en 
Oase, enerzijds vanwege de reeds aanwezige toegankelijkheid voor minder validen, die 
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hiermee nog verder geopƟmaliseerd kan worden en anderzijds omdat dit gedeelte in de 
zomer zeer drukbezocht is en de huidige breedte de bezoekersstromen niet alƟjd aankan.  
 

Voorzieningen 
 Passend bij de trend dat het strandbezoek jaarrond toeneemt steunen wij het voornemen om 

jaarrond toileƩen en afvalbakken te plaatsen, waarbij wij ervan uitgaan dat Domburg behoort 
tot de ‘specifieke stranden’.  Bijkomend voordeel is dat deze ontwikkeling mogelijk bijdraagt 
aan de prolongaƟe van de Ɵtel “toiletvriendelijkste gemeente van Zeeland”.  

 Daarnaast pleit Stadsraad Domburg voor behoud van het huidige beleid rondom 
hondenpoep. Dat betekent het voldoende beschikbaar hebben en houden van hondenzak-
dispensers en het handhavend optreden bij niet naleving van de regels.  

Motivatie en beleving  
Stadsraad Domburg ziet graag naast de genoemde zaken ook het uitbreiden van het speelaanbod op 
het strand, naar analogie van de speeltuinen in de kernen.   
 
Tot slot  
Het schone en authentieke strand van Domburg vormt een belangrijk onderdeel van de criteria voor 
het verlenen van de badstatus aan Domburg. Het is een kostbaar bezit waarover wij met z’n allen 
goed dienen te waken.  

Voor een nadere toelichting zijn wij altijd bereid.  

 

Met vriendelijke groet, 

Simon de Visser 

Voorzitter Stadsraad Domburg 

 


